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VÍTEJTE V PRAZE aneb PÁR SLOV O „ERASMUSCLUBU“
FILOZOFICKÉ FAKULTY UK

Erasmusclub na jednom z výletů v Českém
Šternberku.

Erasmovský klub FF UK je zatím poměrně malá skupinka českých
studentů Univerzity Karlovy, která se snaží obohatit studentům z
ciziny jejich pobyt v Praze. Děje se tak nejrůznějšími aktivitami –
pořádáme výlety, party, česká odpoledne… Naším nejdůležitější
úkolem je zprostředkovat studentům ze zahraničí kontakty s
českými studenty, ať už našimi aktivními členy nebo studenty,
kteří jednoduše o seznámení s hosty z ciziny stojí. Především jim
ale chceme být nápomocní.

Není náhodou, že Erasmusclub vznikl na Filosofické fakultě, vždyť do budovy na Palachově náměstí míří v rámci
Univerzity Karlovy druhý největší počet studentů ze zahraničí. Za poslední rok se jich tu vystřídalo asi 150. A to jen
přes program Erasmus, kromě něj ale existuje i celá řada dalších méně známých programů studentské mobility. Za
všechny jmenujme alespoň meziuniverzitní a mezivládní dohody, středoevropský program CEEPUS, nebo německý
program organizace DAAD. I prostřednictvím těchto programů přijíždí na Filozofickou fakultu do Prahy každoročně
několik desítek cizinců.

I když by se to podle názvu mohlo zdát, nijak se neomezujeme na studenty přijíždějící přes program Erasmus. Sama
mohu z vlastní zkušenosti (desetiměsíční pobyt na Universität Regensburg prostřednictvím stipendií bavorské vlády
pro mladé Čechy) bohužel jen potvrdit, že cizinci a domácí studenti nejsou vždy v kontaktu. Platí to o Německu,
Rakousku, Francii, o to víc pak o České republice, kde navíc existuje mezi domácími a zahraničními studenty jazyková
bariéra neumožňující jim navštěvovat stejné přednášky a kde jsou zahraniční studenti ubytováváni odděleně od studentů
českých.

Zahraniční studenty (především ty studující češtinu) to velmi trápí. Rakušanka Barbara, která je v Praze již druhý semestr
(prostřednictvím programu CEEPUS studuje bohemistiku) se například rozhodla bydlet na kolejích Větrník. Domnívala
se, že tak bude mít více možností mluvit česky. V letním semestru byla ale ubytovaná se slovenskou a v právě končícím
zimním semestru s polskou studentkou. V obdobné situaci jsou i Italky Martina a Elena, které si ze stejného důvodu
začaly hned po příjezdu do Prahy hledat privátní ubytování s českými studenty. Nalézt se jim ho povedlo až po měsíci
a půl. Právě o to, aby se studenti z cizicny s těmi domácími stýkali a poznávali je v Erasmusclubu jde.
Jak ERASMUSCLUB vznikl?
Než začneme mluvit o našem vzniku, chtěla bych ještě krátce objastnit, proč
se jmenujeme právě „Erasmusclub.“ Jak již bylo řečeno, nejsme tu v žádném
případě pouze pro studenty erasmovské. I když se věnujeme především studentům
evropským, neuzavíráme se ani studentům americkým při FF UK a kromě toho na
naše akce vždy srdečně zveme české a zahraniční studenty i z jiných fakult naší
univerzity. Jméno International Club má ale již náš - dosud jediný - „konkurent“
na půdě Univerzity Karlovy. Než zhruba před rokem vznikl náš erasmovský klub,
věnoval se péči o zahraniční studenty na celé Univerzitě Karlově právě a jen
mezinárodní klub Fakulty sociálních věd. International Club funguje do současnosti
a my se mu nesnažíme nijak konkurovat - naopak se snažíme navzájem doplňovat.

Zahraniční studenti si díky
Erasmusclubu vyzkouší i radu
tradičních českých zvyků, jako
např. malování velikonočních
vajec.

Náš klub vznikl na podzim roku 2003. Po návratu z pobytu v Německu jsem se s myšlenkou pořádání akcí pro zahraniční
studenty obrátila na Zahraniční oddělení FF UK. V Německu ta možnost existovala, byť ji němečtí studenti využívali
minimálně. Nebyla jsem první, kdo se na věc ptal, jako ostatní jsem ale byla odkázána na International Club. Ještě
před setkáním s lidmi z International Clubu jsem se dozvěděla o možnosti získání peněz na studentské projekty od
Studentské rady Filozofické fakulty. Na zkoušku jsem projekt na podporu setkávání českých a zahraničních studentů
naší fakulty předložila a zanedlouho jsme mohli začít první semestr své existence.

V současné době jsme mezi zahraničními studenty celé Univerzity Karlovy již velmi populární - na některé naše akce
chodí až 70 lidí. Kromě nás organizátorů a našich kamarádů se ale na žádné akci neukázalo moc Čechů, mým ideálem
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by přitom byla poloviční účast Čechů a poloviční účast cizinců. Proto znovu srdečně zveme všechny české studenty
Univerzity Karlovy na naše akce.

Co ERASMUSCLUB čeká?

Erasmusclub při výletu na
Křivoklát.

V letním semestru tohoto roku budeme moci zahraničním studentům Filozofické
fakulty (a budou-li mít zájem, i dalších fakult Univerzity Karlovy) nabídnout
velmi pestrý program. Kromě již tradičních výletů a českých večerů, při kterých
představujeme cizincům pomocí kvízů, ukázek z filmů apod. českou kulturu, přibudou
v letním semestru do našeho programu také „národní party“ a naplno se rozjede
tutorský program. Kupodivu se náš program takto rozroste díky malému soupeření
mezi našimi novými a starými členy. Jsem za tuto „zdravou konkurenci“ skutečně
vděčná. Profitovat na ní budou právě ti lidé, pro které tu jsme. A to je dobře.

České studenty zveme na všechny naše akce - informace o nich jsou vyvěšovány jednak na naši nástěnku
před Zahraničním oddělením Filozofické fakulty a jednak budou v nejbližší době dostupné také na našich
právě dokončovaných webových stránkách (v provozu budou zřejmě od začátku února - naše adresa je
erasmusclub.ff.cuni.cz). Kromě účasti na našich akcích všem studentům nabízíme také využití tandemové nástěnky
(tandem je výměna jazyků zdarma). Nástěnka se nachází před Zahraničním oddělením Filozofické fakulty.

Na závěr ještě pár slov od zahraničních studentů - na otázku, jak se jim líbí náš Erasmusclub, odpovídali na konci zimního
semestru roku 2004/2005. Monika z Polska (FF UK): „To je fantastický nápad. Díki mockrat.“ Esther ze Španělska
(3. lékařská fakulta): „In general I think it is really nice to have the opportunity to attend this kinds of events that you
have organised.“ („Všeobecně si myslím, že je to fajn, mít možnost navštěvovat různé akce, které pořádáte.“). Julija z
Běloruska (FF UK): „Všechno se mi líbilo.“

A na úplný závěr Vás můžu pozvat již na dvě akce chystané na začátek letního semestru - jsou to výlety na uvítanou pro
nové výměnné studenty - první (27.2.) do Telče a Slavonic a druhý do Posázaví a Kutné Hory (5.-6.3.). Kontaktovat nás
všichni zájemci můžou na e-mailové adrese   ivana_herglova@yahoo.de , tutorský program a webové stránky spravuje
a nejrůznější další party koordinuje Bára Špronglová (  barborka@jippii.fi ).

Ivana Herglová, FF UK, koordinátorka programů Erasmusclubu
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